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متن پرسش

باسلام ا.استاد شما در بحث معاد فرمودید بعضی 700هزار سال بخاطر اینکه عقیده درستی از معاد

ندارند سر پل صراط صبر می کنند می خواستم ببینم آیا آیت االله بروجردی هم که خود شما فرمودید

نباید در مباحث معاد به ایشان مراجعه کرد بلکه باید به طباطبایی ها مراجعه کرد آیا ایشان هم آن

دنیا چون معادی را که علامه طباطبایی مد نظرشان نبود را نخواندند 700هزار سال صبر می کنند؟2.

نسبت به افراد عوام چطور؟ 3.آیا انسان در این دنیا باید نامحدود را بخواهد تا در آن دنیا هم

نامحدود را بخواهد یا نه همه انسانهای خوب بلا استثنا حتی اگر نامحدود را نخواهند و در یک حدی

توقف داشته باشند هم آن دنیا سیر نامحدود می کنند؟ 4.فرق ایمان با یقین چیست؟و کدام بالاتر

است؟ 5.در آخرین جلسه سوره اعراف فرمودید امام ملاقات هایشان را حتی با رئیس جمهور در ماه

مبارک رمضان قطع می کردند این چطور با سیره مقام معظم رهبری که این همه ملاقات در ماه مبارک

دارند جمع می شود؟

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلام علیکم. 1- آیتاالله بروجردی خودشان اهل حکمت صدرایی بودهاند ولی وظیفهی

خود را در ارائهی فقه میدانستند در حالیکه علامه طباطبایی وظیفهی خود را در تبن معارف اسلامی

میدانستند. با اینهمه به گفتهی آیت االله جوادی، علامه طباطبایی نیز معتقد بودند حوزه تا آن زمان

آمادگی طرح معاد را ندارد 2- در هر صورت هراندازه رجوع ما به خداوند در معاد درستتر باشد بنا به

روایات سرعت ما در صراط بیشتر است 3- همه فطرتاً به دنبال نامحدود هستند هرچند مصداقها را

اشتباه میگیرند 4- یقین درجهی کاملتر ایمان است در حدّی که انسان به جایی میرسد که نقش

فعال خداوند را در همهچیز مییابد 5- مقام معظم رهبری که در ماه رمضان ارشاد ملت را به عهده

گرفتهاند این با خلوتداشتن نسبت به امور سیاسی و اجتماعی تنافی ندارد. تازه هرکدام از آن عزیزان

وظیفهی خودشان را دارند. موفق باشید


